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SEDLČANY Nedávného za-
sedání zastupitelstva města 
Sedlčany se zúčastnili dva 
jednatelé sedlčanské nemoc-
nice, provozní ředitel Filip 
Zítko a lékařský ředitel Ser-
gej Jurčenko. Pozvaní hosté 
představili doplnění materiá-
lu pro jednání zastupitelstva 
– stavební úpravy nemocni-
ce Sedlčany.

„Jsme rádi, že můžeme 

využít pozvání na zasedá-

ní městského zastupitelstva 

k tomu, abychom společně 

s ním mohli začít hledat 

koncensus, kam zdravot-

nictví v regionu a naše ne-

mocnice má směřovat,“ řekl 
přítomným zastupitelům 
a občanům města Filip Zít-
ko a pokračoval: „Možná 

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Na nedostatečnou 
údržbu a nedostatky v ze-
lených plochách, včetně 
dětského hřiště a zelených 
plotů v Podmokách, upo-
zornil na jednání městské-

ho zastupitelstva zastupitel 
obce Miroslav Procházka. 
„Občané se v současné době 

neúčastní brigád na úpra-

vy obce, a proto je nezbyt-

né, aby město převzalo 

zodpovědnost za údržbu 

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Na posledním, květ-
novém jednání rozhodli 
zastupitelé města o podání 
žádosti o dotaci ze Státního 
fondu životního prostředí, 
přesněji Modernizačního 
fondu, na fotovoltaické pa-
nely pro základní školu. 
Ty by měly být umístěny 
na střeše tělocvičny, na kte-
ré bude při této příležitosti 
vyměněna střešní krytina.

PETROVICE Nadšení pří-
znivci hudebních žánrů 
rock a punk v sobotu 17. 

června opět v hojném po-
čtu zavítali na tréninkové 
hřiště SK Petrovice za bu-
dovou základní školy, kde 
se konal další ročník Petro-
vice Festu. Hlavním bodem 
programu festivalu byl tra-
dičně koncert české punk-

SEDLČANY O uplynulém ví-
kendu město žilo po roce 
opět slavnostmi Rosa, od-
kazujícími na pověst, připo-
mínající nepovedené přepa-
dení Sedlčan vojevůdcem 
Janem Žižkou. Z historie 
toho dnes již v programu 

slavností příliš mnoho ne-
zbylo, snad jenom popsání 
pověsti představiteli města, 
ale přesto se akce těší ka-
ždoročně velkému zájmu 
a při tradičním nočním oh-
ňostroji bývá náměstí zcela 
zaplněno.

Název nemocnice je trochu 
zavádějící, říká zastupitel Karel 
Marek o sedlčanské nemocnici 
v reakci na její plánované úpravy

jste někteří zaregistrovali, že 

naše nemocnice letos oslavi-

la kulaté šedesátileté výročí. 

Toto jubileum má ale i svoji 

stinnou stránku. Nemocnice 

byla stavěná v šedesátých 

letech a spousta technologií, 

ať už se jedná o požární bez-

pečnostní řešení, nebo o to, 

že hlavní komunikační trasa 

Na Petrovice Festu se 
za deště poslouchal rock, 
ale také slavil postup

-rockové kapely Tři sestry. 
Celkem se prodalo 

(v předprodeji a na místě) 

zhruba 1 250 vstupenek. 
Návštěvníci festivalu byli 
vpouštěni do areálu již 
od půl páté hodiny odpo-
lední. Stánky s jídlem lá-
kaly příchozí hned u vstu-
pu na hřiště, a tak většina 

Škola bude využívat 
obnovitelné zdroje

„Záměrem je ušetřit 

škole náklady na energie, 

které v posledních letech 

stoupaly a pravděpodobně 

budou stoupat i v dalších 

letech. Navíc dotační titul 

poskytuje fi nanční prostřed-

ky i na rekonstrukci střech, 

kde je FVE umístěna, pokud 

nejsou v dobrém stavu, což 

je náš případ,“ vysvětluje 
starosta města Jaroslav 

Veřejné prostory v Podmokách 
vyžadují naléhavé opravy a úpravy

veřejných prostor,“ říká.
Hasičská zbrojnice na-

léhavě vyžaduje zednické 
práce. Problémem je i ne-
dostatek osvětlení veřej-
ných prostranství – stožáry 

Senátor Petr Štěpánek na Rose 
zavzpomínal, jak na sedlčanském 
náměstí režíroval vystoupení 
ochotníků z Petrovic

Hraný příběh 
pověsti by se měl 
oprášit

Před zahájením slavností 
jsme na náměstí potkali sená-
tora Petra Štěpánka z Petro-
vic a na chvíli jsme ho vyru-
šili z přátelského rozhovoru 
s dřívějším místostarostou 
a později starostou Sedlčan 
Miroslavem Hölzelem a po-
slancem, votickým místosta-
rostou Jiřím Slavíkem. 

„Vrátil jsem se na Rosu 

po mnoha letech, a dnes jsem 

tady zavzpomínal na dobu, 

kdy jsme na zdejším náměstí 

poprvé představovali s petro-

vickými ochotníky autorské 

Pokračování na straně 6

Pokračování na straně 4 Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 2

Tři sestry se připravují na vystoupení. Foto: Sabina Motrincová
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SEDLČANY Ve snaze udr-
žet občany města v obraze 
ohledně dění ve městě se 
sedlčanský starosta Ivan Ja-
neček rozhodl zavést nový 
komunikační kanál. 

Na svém facebookovém 
profi lu bude pravidelně in-
formovat o své práci a aktu-
álních událostech ve městě. 
Na profi lu se občané dozví 
o plánovaných akcích, in-

vesticích do infrastruktury, 
rozvoji podnikání a další. 
Janeček vyzývá občany, 
aby se aktivně zapojili 
do života města a sdíleli své 
nápady a připomínky.  -red-

SEDLČANY Společnost Lidl 
plánuje výstavbu nové vět-
ší prodejny na pozemcích 
v blízkosti současné pro-
dejny. Jak nás informoval 
starosta města Ivan Jane-
ček, pozemky pod součas-
nou i budoucí prodejnou 
patří církvi.

„Vidím v této zóně ob-

rovský rozvojový potenciál 

pro posunutí města vpřed,“ 
říká Janeček. „Rádi bychom 

lokalitu obsloužili místními 

komunikacemi. Kromě círk-

ve zde mají nějaké pozemky 

i soukromí investoři, kterým 

by tak parcely mohly přinést 

také nějaký užitek. Chtěli by-

chom tomu dát nějaký řád, 

abychom neudělali další ne-

odkanalizovanou lokalitu, 

jako už se ve městě stalo.“

Záměrem starosty je 
obslužně lokalitu propojit 
ze spodní části nad dneš-
ním Lidlem směrem k ulici 
Víta Nejedlého. „Mám už 

tři návrhy, ale každý z nich 

předpokládá, že musím jít 

na Arcibiskupství a koupit 

od nich kus pozemku. Za-

tím nám říkají částku, která 

je v mých očích prostě ne-

akceptovatelná,“ posteskl 
si Janeček. Řešení ale pod-
le něj nelze příliš odkládat. 
„Cítím, že Lidl je o krok 

až dva před námi, takže je 

nebezpečí, že když uděla-

jí krok, který nám nebude 

vyhovovat, mohou lokalitu 

výhledově de facto zavřít 

a my se na ní nedostane-

me.“           -red- 

již byly postaveny, avšak 
chybí svítidla. Kamenné 
podezdívky v zelených 
parcích se nacházejí v ha-
varijním stavu a potřebují 
opravu. Chodník vedoucí 
od čekárny do obce je ne-
udržovaný, zarostlý a ne-
použitelný. Kaplička vy-
žaduje opravu, neboť její 
podezdívka se rozpadá, 

Veřejné prostory v Podmokách vyžadují 
naléhavé opravy a úpravy

Kříž. „Do budoucna pak 

předpokládám, že pokud 

legislativní proces bude po-

stupovat tak, jak se očeká-

vá, bude možné přebyteč-

nou energii spotřebovávat 

i v jiném objektu, který je 

v majetku města,“ dodal.
Aktuálně se podle jeho 

Škola bude využívat 
obnovitelné zdroje

informací pracuje na do-
končení podkladů pro 
podání žádosti o dotaci. 
Celkové náklady odhaduje 
vedení města a školy při-
bližně na tři miliony korun. 
Výše dotace by se měla 
pohybovat okolo dvou mi-
lionů.         Olga Trachtová 

Hadáčková

a také natření šindelové 
střechy. Dešťová kanaliza-
ce v osadě má nefunkční 
systém odvodu vody. Ka-
nály jsou propadlé, chy-
bějí kryty, jsou zchátralé 
a představují bezpečnostní 
riziko. Po rozbití odpadní 
trubky na obecním pozem-
ku došlo k tvorbě močálu 
v okolí potoka. Některé 
části místní komunikace 

ztratily asfaltový povrch, 
například přístupová cesta 
k rodinnému domu rodiny 
Peterkových.

Krásnohorské zastupi-
telstvo vzalo požadavky 
na vědomí a bude se jimi 
zabývat. Starosta obce in-
formoval přítomné, že se 
plánuje natření šindelo-
vých střech kapliček (včet-
ně další ve Vrbici).      -red-

z nich neodolala a posil-
nila se na náročný večer 
rovnou z počátku. Organi-
zátoři byli vzorně připrave-
ni i na neutuchající zájem 
o pivo, a tak byl chmelo-
vý mok k dostání rovnou 
u pěti výčepů. Jiní raději 
zvolili míchané nápoje či 
nealkoholické pití. K za-
koupení bylo přichystáno 
také fanouškovské zboží 
kapely Tři sestry, největší 
zájem sklidila trička s lo-
gem skupiny.

Hudební program od-
star tovala př íbramská 
punk-rocková kapela E!E. 
Druhým předskokanem 
byla hudební skupina Vy-

psaná fi xa, po které v půl 
desáté večer nadešel hlav-
ní bod programu – vystou-
pení Tří sester. Hudební 
fanoušci českého rocku si 
večer plný kvalitní hud-
by dle jejich gusta užili 

Na Petrovice Festu se 
za deště poslouchal rock, 
ale také slavil postup

na maximum, ačkoliv akci 
provázelo pochmurné po-
časí a v průběhu večera 
se na účastníky festivalu 
několikrát přihnala dešťo-
vá přeháňka. Odhodlaní 
fanoušci se však ani hus-
tým deštěm nenechali od-
radit. Někteří byli vybaveni 
pláštěnkami, jiní se běželi 
schovat pod stany u barů. 
Ti nejvytrvalejší se vodou 
nenechali rozhodit vůbec 
a promočení až na kost 
pokračovali v zábavě 
dál, jako by žádné kapky 
z nebe nepadaly.

Petrovice Fest se tento-
krát nesl i ve velice oslav-
ném duchu. Petrovičtí 
fotbalisté sehráli právě 
v sobotu odpoledne po-
slední zápas a podařilo se 
jim postoupit z okresního 
přeboru znovu do krajské 
soutěže. Na pódiu tedy 
nevystupovali pouze muzi-
kanti, ale i fotbalisté, kteří 
pronesli děkovnou řeč. Ve-
čer se tak nesl v příjemné 
atmosféře. Důkazem bylo, 
že nejvytrvalejší účastníci 
areál opouštěli až v brz-
kých ranních hodinách.

Barbora Kulandová

SEDLČANY Štěstí se na 2. 
ZŠ Propojení usmálo, 
když byla vylosována 
ze všech škol středních 
Čech, které se účastní 
projektu Sazka Olympij-
ský víceboj, a vyhrála 
šek v hodnotě 20 000 Kč 
na nákup sportovního vy-
bavení. 

Poukázku  převza la 
minulou středu v čestlic-
ké HOP Aréně děvčata 
Adéla Zavadilová (6. B) 
a Laura Kolková (7. A), 
která si letos vybojovala 
zlatý odznak všestran-
nosti. Slavnostního pře-
dání se zúčastnili naši 
bývalí i současní olympi-

onici – trojskokanka Šár-
ka Kašpárková, tenistka 
Andrea Sestini Hlaváčko-
vá, vodní slalomář Lukáš 
Rohan a běžec na 400 m 
Patrik Šorm. 

Do projektu, jehož 
součástí je i 17 disciplín 
olympijského diplomu 
a odznaku všestrannosti, 
jsou žáci 2. stupně zapoje-
ni již dlouho. Během roku 
tělocvikáři zorganizovali, 
změřili a zapsali více než 
3 500 výkonů, na jejichž 
základě žáci na konci 
roku obdrží diplom s do-
poručením vhodných 
sportů a odznak všestran-
nosti příslušné hodnoty. 
Podmínky obou soutěží 
splnilo 96 % druhostup-
ňových dětí, za což škola 
získala od organizátorů 
Zlatou medaili.         -prop-

Lidl chce postavit novou prodejnu

Starosta komunikuje na Facebooku

Propojka vyhrála dvacet tisíc korun

Dokončení ze strany 1

Dokončení ze strany 1
Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Již podvanácté 
uspořádal Veterán klub Sedl-
čany na náměstí T. G. Masa-
ryka výstavu historických 
vozidel, která byla součástí 
slavností Rosa. V sobotu 17. 
června bylo v centru měs-
ta k vidění sto dvacet jed-
no i dvoustopých vozidel 
a spousta z nich byla hodně 
kuriózních.

Výměna motorky 
za hodinky

V horní části náměstí 
jsme zastihli Pavla Rytycha 
z nedalekého Nového Kní-
na, který přijel do Sedlčan 

na motocyklu z roku 1930. 
Ačkoliv na první pohled 
bylo zřejmé, že stroj už hod-
ně pamatuje, jeho majitel 
na něm maximální rychlostí 
šedesát kilometrů v hodině 
na výstavu dorazil celkem 
v pohodě. „Jedná se o ně-

mecký stroj se švýcarským 

motorem, který byl vyroben 

v továrně, která se jmeno-

vala Standard,“ představil 
motorku její majitel, který 
má ve své sbírce osm moto-
cyklů, ale tento je zcela nej-
starší. Získal ji od svého pří-
buzného, jenž ji v roce 1945 
vyměnil za hodinky s ruský-
mi vojáky. „Vojáci měli motor-

ku na náklaďáku, příbuzný 

měl při sobě velké hodinky, 

zvané ‚cibule‘, a tak s nimi 

udělal směnu. Od pětačtyřicá-

tého roku do roku 2005 ležel 

stroj zahrabaný a rozebraný 

na půdě v seně a já jsem jej 

potom pět let dával dohroma-

dy,“ dodal s úsměvem Pavel, 
který už na výstavě historic-
kých vozidel v Sedlčanech 
byl i v minulých letech. 

Jízdy historickým 
autobusem lákaly

V hledáčku mobilních te-
lefonů se hned o chvíli poz-
ději ocitl maskovaný řidič 
otevřeného vozu značky Cit-
roen Lomax z roku 1985, kte-
rý dorazil do Sedlčan z Nučic 
u Rudné. „Vůz jsem přivezl 

z Holandska. Má devětadva-

cet koní a dokáže vyvinout 

rychlost až sto třicet kilometrů 

v hodině. Je to úžasný stroj, 

který je ekologický, protože 

bere za normálního provozu 

pouze pět litrů na sto kilo-

metrů,“ představil řidič svůj 
vůz a dodal, že v republice 
je jeden ze dvou. Druhý má 
majitel v Ostravě.

Zřejmě nejdál to měl 
do Sedlčan na výstavu majitel 
jaguára z roku 1976 Stanislav 
Kalivoda, který přijel z dvě 
stě kilometrů vzdáleného Dě-
čína. „Jezdím sem už od roku 

1966, protože rodiče jsou ze 

Sedlčanska, konkrétně z Braž-

né, takže tady máme veškeré 

příbuzenstvo. Do Bražné jsem 

jezdil k babičce. Dobře si pa-

matuji, jak v Sedlčanech dříve 

vypadalo náměstí, a že se tady 

pořádaly poutě, než se přestě-

hovaly nahoru. A když byly 

poutě v okolních vesnicích, 

chodili jsme tam tancovat,“ 
svěřil se absolvent ČVUT Sta-
nislav Kalivoda, který si také 
na svém voze dělal téměř 
všechno. Rozebral jej do de-
tailu a doslova od podlahy 
jej potom znovu stavěl třináct 
měsíců až šestnáct hodin 
denně. 

Podobně na tom byl i ma-
jitel historického autobusu 
z Jablonné nad Vltavou, kte-
rý s pasažéry absolvoval vy-
hlídkové jízdy z parkoviště 
na náměstí směrem na Koso-
vu Horu a zpět se zastávkou 
na autobusovém nádraží. 
Linkový autobus byl vyro-
ben koncem padesátých let 
minulého století a na našich 
silnicích jsme ho mohli běž-
ně vídat několik desetiletí. 
Provozovatel autobusu ces-
tujícím vylíčil, jak jej dával 
dohromady, a že například 
viděl na zahrádce sedět ba-
bičku na vyřazeném sedadle 
z tohoto vozidla, a že sedač-
ku od ní odkoupil. 

A jaký byl zájem o vyhlíd-
kové jízdy? To nám řekl člen 
Veterán klubu, oblečený 
do dobové uniformy řidiče 
autobusu ČSAD a průvodčí-
ho, který cestujícím kleštič-
kami procvakával zakoupe-
né jízdenky. „Máme za sebou 

první z pěti jízd, která byla vy-

prodaná do posledního místa, 

a zdá se, že vyprodaná bude 

i jízda druhá,“ uvedl Lukáš 
Hejhal. „Máme k dispozici 

v autobuse celkem čtyřicet 

míst a jezdíme na trase, která 

má zhruba pět kilometrů.“

Dvanáctou výstavu histo-
rických vozidel na Rose do-
plnilo vystoupení hudebních 
souborů i sólistů ZUŠ Sedlča-
ny, nechyběla divácká sou-
těž elegance, doplněná loso-
váním cen pro vystavovatele 
a besedou motoristických 
legend Sedlčanské kotliny.

David Myslikovjan

SEDLČANY Do programu 
městských slavností Rosa 
tradičně patří turnaj v kří-
žovém mariáši, který se 
hraje o Pohár starosty měs-
ta. V sobotu 17. června se 
konal jeho jubilejní desátý 
ročník a do Nové Forman-
ky se sjelo osmadvacet 
vyznavačů čertovských 
obrázků z různých koutů 
republiky.

Kromě domácích hrá-
čů zasedli za stoly jejich 
kolegové z Plzně, Tábo-
ra, Jindřichova Hradce, 
Příbrami, Benešova, Mi-
levska a z dalších měst. 
„Turnaj se hrál v kategori-

ích jednotlivců a čtyřčlen-

ných družstev, kterých 

bylo sedm,“ říká Jaroslava 
Zimmermannová z Bystři-
ce u Benešova, jedna ze 
tří přítomných hráček. 
„Hrálo se pět kol po pade-

sáti minutách.“ 
Turnajů v mariáši, které 

se konají v Nové Forman-

ce, se obvykle zúčastňu-
jí hodně zkušení hráči, 
kteří jsou mnohdy již 
v důchodovém věku, ale 
najdou se i výjimky, že 
si přicházejí zahrát jejich 
mnohem mladší kolego-
vé. Sobotního turnaje se 
zúčastnil jednadvacetiletý 
Václav Novotný ze Sledo-
vic u Vojkova. Na otázku, 
jak se dostal k mariáši, 

Václav odpověděl: „U nás 

se hraje mariáš doma. 

Hraje ho maminka, která 

je dnes i tady, a hraje ho 

i táta a děda s babičkou. 

Já jsem je viděl hrát už od-

mala, a v době, kdy jsem 

začal být plnoletý, jsem se 

společně s mamkou dohodl 

a chodím s ní po turnajích. 

Jsem ale stále těžký začá-

tečník, většina hráčů tady 

se věnuje mariáši čtyřicet 

nebo padesát let, zatímco 

já relativně chvíli. Jsem 

proto rád, že si tady neu-

říznu ostudu a že nebudu 

poslední. Mám více bodů 

než mamka a ve dvou ko-

lech jsem byl druhý. Porazil 

jsem maminku, a to mě těší 

ze všeho nejvíc (úsměv).“

S prázdnou neodešel 
ani jeden účastník turnaje, 
tři nejlepší obdrželi kro-
mě věcných cen poháry 
a vítěz si jako bonus od-
nesl obří kartu, červené 
eso od malíře Petra Sůsy. 

Na první příčce se umístil 
Josef Mareš z Tábora, dru-
hý skončil Miroslav Anděl 
z Bernartic a třetí Jiří Ma-
jer z Lštění u Čerčan. Ceny 
vítězům předal starosta 
Sedlčan Ivan Janeček. 
Nejúspěšnějším týmem 
se staly Chrášťany, druhé 
místo obsadila Plzeň a tře-
tí bylo Milevsko.

David Myslikovjan

Na výstavě historických vozidel se 
to hemžilo kuriozitami, motorku 
z roku 1930 vyměnili sovětští vojáci 
za hodinky

Z Nového Knína přijel na výstavu historických vozidel Pavel Rytych 
na motorce z roku 1930.

Vítěz turnaje v mariáši 
získal kromě poháru 
obří kartu, červené eso 
od malíře Petra Sůsy

Starosta Sedlčan Ivan Janeček poblahopřál vítězi turnaje Josefu 
Marešovi z Tábora.
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OBDĚNICE Sobotní odpole-
dne 17. června patřilo v sále 
obděnické hospody dobrým 
lidem i skutkům. Místní hasič-

ky, které pořádaly v minulém 
měsíci charitativní bazar pro 
dobrou věc, předávaly výtě-
žek nevidomé Vlaďce Miklá-
šové ze Sedlčan. Ta převzala 
poukaz na neuvěřitelných 
59 574 korun, které jí trochu 
zpříjemní a usnadní život. 

Následná přednáška paní 
Vlaďky, o níž byl velký zá-
jem, se uskutečnila i s jejím 
velkým pomocníkem – asi-

stenčním psem Charliem, 
skoro šestiletým labradorem. 
Vlaďka přítomným vyprá-
věla, jak se žije ve tmě, jak 

přišla o zrak a jaké používá 
pomůcky. Vést besedu jí po-
máhal manžel a dcera s pří-
telem, přítomná byla i její 
maminka. 

Milou atmosféru nenaru-
šila ani velká bouře, díky kte-
ré necelou půlhodinu nešel 
elektrický proud. Účastníci 
akce si mohli zahrát stolní 
hry pro nevidomé.

Sabina Motrincová

dílo o příběhu Rosy, když 

se podle pověsti zvěd Jana 

Žižky spletl a místo do Be-

nešova dorazil do Sedlčan 

a plány na přepadení města 

vyzradil,“ řekl Petr Štěpá-
nek. „Představení jsem ten-

krát režíroval, a to dokonce 

dvakrát za sebou. Nevzpo-

mínám si už přesně, kdy to 

bylo, ale odhadoval bych 

to, že na přelomu minulého 

a tohoto století. Premiéru 

jsme si hezky užívali. Staros-

tové okolních obcí dokonce 

přijeli v dobových kostýmech 

na náměstí na koních, a ten-

krát zazněl i výstřel, který 

způsobil vzepětí koně teh-

dejší starostky Petrovic Marie 

Křížové, a ona tuto situaci 

dokázala ustát. Myslím si, že 

příběh Rosy, který byl hezky 

napsaný, by se mohl znovu 

oprášit a třeba na příštím 

nebo jejím jubilejním ročníku 

zopakovat.“

Večer patřil hudbě 
a ohňostroji

Odpolední páteční pro-
gram na Rose v posledních 
letech z velké části zajišťuje 
sedlčanský big band Blue 
Orchestra, a jinak tomu 
nebylo ani v letošním roce. 

Senátor Petr Štěpánek na Rose 
zavzpomínal, jak na sedlčanském náměstí 
režíroval vystoupení ochotníků z Petrovic

O tomto hudebním tělese 
je známo, že dokáže otevřít 
všechny šuplíky muziky. 
I na jejich dosud posled-
ním koncertu zazněly kro-
mě swingových melodií 
například skladby z re-
pertoáru švédské skupiny 
Europe, Cyndi Lauper, Lou 
Begy a nechyběly melodie 

z fi lmu Kdyby tisíc klarine-
tů s přídavkem Blues pro 
tebe od Suchého a Šlitra. 

Náměstí se s postu-
pujícím časem stále více 
zaplňovalo lidmi, a při 
vystoupení skupiny Infl a-
granti a Josefa Vojtka již 

bylo zaplněno úplně. Střed 
města několikrát zabouřil 
při produkci tří tempera-
mentních a šarmantních 
hráček na smyčcové nástro-
je a zpěvu Josefa Vojtka. 
Zatímco zpěvák si pro toto 
vystoupení ve velké míře 
vybíral skladby ze zná-
mých muzikálů, hudebnice 

se na pódiu vyřádily při 
Montyho čardáši nebo při 
písničce Final Countdown 
od Europe. Po skončení vy-
stoupení následoval velko-
lepý ohňostroj, odpalovaný 
z dolní části náměstí.

David Myslikovjan

SEDLČANY Nejstarší žáci 
ZŠ Propojení představovali 
a obhajovali 13. června své 
absolventské práce před 
odbornými komisemi. Ně-
kteří z nich měli mezi divá-
ky rodiče.

Obhájci museli čelit růz-

ným myšlenkám a očekává-
ním, jak se jim bude dařit. 
Jejich cílem bylo prezentovat 
svou obhajobu s úsměvem, 
odpovídat na případné ne-
čekané otázky, nezmatkovat 
během svých vystoupení… 
Mezi tématy prací se obje-

vila široká škála zajímavých 
oblastí, namátkou to byly 
práce: Jeseteři, Psychické 
poruchy, Jak funguje kom-
bajn, Operační systém iOS, 
Šachy, Jak trauma ovlivňuje 
naši mysl, Jinakost subkultur, 
Japonské anime a mangy, 

Iluzionismus, Potápění, Ma-
fi e, Industrial revolution and 
its consequences. 

Sedm z celkového po-
čtu osmačtyřiceti obha-
job bylo prezentováno 
v angličtině, což je skvělý 
úspěch.     -propoj-

SEDLČANY Anna Mrskošová, 
politička s bohatým život-
ním příběhem, se narodila 
5. června 1893 v Sedlča-
nech, kde vyrůstala jako 
dcera pekaře Antonína Mrs-
koše a Anny Maříkové, která 
pocházela z Kostelce nad 
Vltavou. Měla pět sourozen-
ců a po absolvování hospo-
dyňské a obchodní školy se 
uplatnila jako účetní ve mlý-
ně a v hospodářských druž-
stvech. Měla rozsáhlé jazy-
kové znalosti.

Ve svých osmadvaceti 
letech, v roce 1921, se Anna 
Mrskošová společně se 
svým bratrem začala starat 
o rodinný statek. Stala se 
uznávanou odbornicí v ob-
lasti drůbežářství a založila 
úspěšnou drůbežářskou 
farmu. Publikovala řadu 

odborných článků na toto 
téma. Aktivně se zapojila 
do politického a veřejné-
ho života. Byla členkou 
agrární strany a zastávala 
různé funkce, pracovala 
v obecním zastupitelstvu, 
byla župní náčelnicí Sokola, 
předsedkyní okresního od-
boru Čs. venkovských žen 
v Sedlčanech a místopřed-
sedkyní téže organizace 
v Praze. Působila také jako 
redaktorka agrárního tis-
ku a členka předsednictva 
Mezinárodního ústředí or-
ganizací venkovských žen 
v Londýně. V roce 1934 pře-
vzala mandát po zesnulém 
poslanci Antonínu Švehlovi 
a stala se poslankyní Národ-
ního shromáždění. V této 
funkci se zaměřila na země-
dělskou politiku státu a do-

pady zákonných nařízení 
na venkov. Využívala své 
praktické zkušenosti, opí-
rala se o ekonomické údaje 
a prokazovala hluboké od-
borné znalosti.

Po smrti svého bratra 
se Anna Mrskošová stala 
v roce 1942 jedinou maji-
telkou rodinné usedlosti. 
Nicméně německé úřady ji 
v roce 1943 vystěhovaly ze 
statku kvůli zřízení cvičiště 
SS. Během okupace se za-
pojila do Okresního národ-
ního výboru v Sedlčanech 
a zastávala funkce v různých 
zemědělských družstvech. 
V roce 1945 vstoupila do KSČ 
a od roku 1948 zastávala pět 
let mandát poslankyně Ná-
rodního shromáždění, kte-
rý v roce 1953 dobrovolně 
opustila.           -red-

Hasičky z Obděnic i Ohrady předaly Vlaďce Miklášové fi nanční dar.

Sobotní odpoledne patřilo 
dobrým lidem i skutkům

Sedm žáků na Propojce 
zvládlo obhajoby v angličtině

Od narození významné političky Anny 
Mrskošové uplynulo 130 let

Na páteční program Rosy se přišli podívat poslanec a votický 
místostarosta Jiří Slavík, senátor Petr Štěpánek a dřívější starosta 
Sedlčan Miroslav Hölzel.

Dokončení ze strany 1

Žákyně Vendula Marešová při obhajobě své práce před komisí.
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Kominictví B+L Huskovi
Tel.: 603 825 621, 737 556 100

Revize, čištění – kontrola
Frézování – vložkování

 Stella Bižuterie 
Masarykovo nám. 154 Benešov 

Tel.: 605 252 730 

ŠIROKÝ VÝBĚR PARUK, 
příčesů a jejich ošetření 

jarní a letní klobouky, čepice 
přírodní kosmetika

Po–Pá 930–1730  So 900–1200

Domov seniorů Vojkov 
hledá nové zaměstnance na pozici 

UKLÍZEČKA
Požadavky:

zájem o práci, spolehlivost, ochota, řidičský průkaz sk. B 

Nabízíme: 
pravidelný plat dle tarifních tabulek, po zapracování navíc 

osobní ohodnocení, 2x ročně odměny, obědy zdarma, 
příjemné pracovní prostředí

Své nabídky společně s životopisem zasílejte na 
e-mail: konickova@dd-vojkov.cz 
tel.: 737 430 788, 317 835 186

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-

tím hotově. Tel.: 730 529 545.              146/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 

606 514 445.                      147/23

Koupím vlnitý plech na dřevník. Tel.: 

732 362 169.                148/23 

Prodám traktor Z 7011 r. v. 1982, valník 

5 t – STK do 4/24. Dále sekačku – 2 bubny, vý-
fuk na seno průměr 30 cm, brzděnou sklápě-
cí káru 280x185 cm, kultivátor + brány a pleč-
ku na brambory. Tel.: 602 458 584.      149/23

Prodám karavan 5,5 m i s předsta-

nem – pevné stání, Podskalí – Orlická pře-
hrada. Tel.: 777 084 736.               150/23

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 000 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Domov seniorů Vojkov 
hledá nové zaměstnance na pozici 

PRACOVNÍK(-CE) 
V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH
Požadavky: zájem o práci v oblasti přímé péče (práce u lůžka) 
o seniory, bezúhonnost, empatie

Nabízíme: plat dle tarifních tabulek, po zapracování navíc osobní 
ohodnocení, pravidelné odměny 2x ročně, příplatky za směnnost 
a náročnost (plat cca 30 000 Kč hrubého)

Možnost variabilního plánování 12hod. směn, dodatková 
dovolená 1 týden (tzn. celkem 30 dní za rok), obědy zdarma, 
příjemné pracovní prostředí

Dále nabízíme zprostředkování zvýšení kvalifikace

Své nabídky spolu s životopisem zasílejte 
na e-mail: konickova@dd-vojkov.cz

Tel.: 737 430 788, 317 835 186

Řádková inzerce 15 Kč/řádek

SEDLČANY V pátečním pod-
večeru o Rose se na par-
kovišti u kulturního domu 
před Besedou objevily dva 
osobní automobily, které 
se hodně vyjímaly mezi 

současnými vozy, a to 
nejenom svojí velikostí, 
ale i designem. Vzhledem 
k tomu, že byly vyrobeny 
zámoří, jsou u nás zná-

mé pod názvem amerika.
Jejich majitelé navštívili 

svého kamaráda z Bese-
dy, a jeden ze šoférů, Petr 
Levý, v Sedlčanech známý 
pod přezdívkou Lefi , nám 

řekl: „Pocházím odtud, 

v Sedlčanech jsem bydlel 

do svých sedmnácti let, 

a pak jsem se vydal do svě-

ta. Dnes bydlím u Poděbrad. 

Do Sedlčan jsem se dnes vy-

dal se svým zetěm Kubou, 

se kterým ameriky rekon-

struuji. Dohromady jsme 

jich dali už osmnáct. Zítra 

se společně zúčastníme vý-

stavy historických vozidel 

na náměstí.“ 
Lefi také představil oba 

vystavené vozy na parko-
višti. Světlý byl Mercury 
Monterey z roku 1965 
a tmavý Chevrolet Mon-
te Carlo z osmdesátého 
roku. Oba vozy byly dříve 
vraky, otec a tchán je ro-
zebrali skoro do posled-
ního šroubku a výsledek 
byl k vidění před Bese-
dou. Na otázku, jak reagu-
jí řidiči, když takto domi-
nantní vůz jede po české 
silnici Lefi odpověděl, že 
velice vstřícně. Mávají 
a usmívají se. 

David Myslikovjan

ZPRAVODAJSTVÍ

SEDLČANY Žáci tříd 2. G 
a sexty z GaSOŠE Sedl-
čany se celý školní rok 
věnovali pod vedením 
vybraných učitelů psaní 
odborných prací na růz-
ná témata, které 13. a 14. 
června obhajovali. 

Připravili si prezen-
tace, v nichž ve zkratce 
shrnuli vše, co za rok 
napsali. Většina studentů 
zvládla psaní i následnou 
obhajobu odborné prá-
ce na výbornou a získali 
skvělé ohodnocení. Věno-
vali se všem možným té-
matům z různých oborů, 
například: Kyanotypie, 
Fungování jaderné elek-
trárny, Milada Horáková, 
Vyučování hudební vý-

chovy, Orličtí vrazi, Hej-
ného metoda a další. 

Student sexty Vojtěch 
Černý si vybral téma 
Chemik  kouze ln íkem. 
„Po gymnáziu se chci vě-

novat přírodním vědám, 

takže jsem hledal nějaké 

téma z chemie, biologie 

nebo fyziky, a nakonec si 

vybral právě Chemik kou-

zelníkem. Myslím si, že 

tento předmět byl pro nás 

velmi přínosný, jelikož se 

nám získané zkušenosti 

budou hodit i do budouc-

na nejen co se studia 

týče,“ říká Vojtěch, který 
svou práci napsal pod 
vedením učitelky Draho-
míry Grinové.

Filip Špale

Žáci druhých 
ročníků získali cenné 
zkušenosti pro 
budoucí studium

Před besedou vzbuzovaly 
pozornost ameriky

Lefi , zeť Kuba a jejich Ameriky
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nemocnicí vede přes odděle-

ní, což je dnes naprosto ne-

myslitelné a v dnešní době by 

nikdy takový projekt nebyl 

schválen, je zastaralá. Do-

stali jsme se do situace, kdy 

nemocnice, jak je dnes nasta-

vená a vybavená, nesplňuje 

spoustu dnešních standardů. 

Tam, kde jsme se dostali té-

měř na konec morální i fyzic-

ké životnosti jednoho z těch 

systémů, tak to je řešení elek-

trických rozvodů v nemocni-

ci. Dnes jsou již bezpečnostní 

požadavky jiné. Dostali jsme 

se tak do stavu, kdy nespl-

ňujeme dnešní standardy.“ 
Ředitel doplnil, že v nemoc-
nici ve většině prostor není 
řešeno ani nouzové osvětle-
ní. Je pouze tam, kde bylo 
v průběhu let instalováno, 
ale páteřní komunikace jsou 
v tom stavu, jak byly vybu-
dovány před šedesáti lety.

„Dalším hlavním problé-

mem, na který narážíme, po-

kud se jej snažíme nějakým 

způsobem řešit, je naprostá 

absence dokumentace, která 

by řešila problematiku elek-

trických rozvodů,“ pokra-
čoval Filip Zítko. „Všechny 

připomínky jsou popsány 

v příslušných revizních zprá-

vách, které má město k dis-

pozici a výsledkem je, že 

na konci příštího roku, kdy 

nás čeká další revize, tak 

pokud nedostatky nebudou 

odstraněny, se skutečně dosta-

neme do fáze, kdy nemocnici 

nebude povolen dál provoz 

ze strany orgánů státní sprá-

vy. V současné době se připra-

vuje projektová dokumentace 

a já věřím, že se nám povede 

do konce roku 2024 tuto situa-

ci vyřešit tak, abychom nemu-

seli náš provoz zastavit.“ 

Ředitel nemocnice pří-
tomné rovněž seznámil 
s problematikou operačních 
sálů, respektive s trendy 
v akutní lůžkové péči a ope-
rativy v sedlčanské nemoc-
nici. Stejně jako celá nemoc-
nice, tak i operační sály jsou 
šedesát let staré a dostávají 
se na konec svojí morální 
i fyzické životnosti. „Pokud 

Název nemocnice je trochu zavádějící, říká 
zastupitel Karel Marek o sedlčanské nemocnici 
v reakci na její plánované úpravy

se nám podaří provést re-

konstrukci elektroinstalací, 

bude nutné toto řešení reko-

laudovat. Zároveň víme, že 

operační sály, jak jsou dnes 

řešeny, kolaudací rozhodně 

neprojdou. My jsme se tím 

už zabývali v roce 2019, kdy 

jsme uvažovali o větší re-

konstrukci, která zahrnovala 

nadstavbu operačních sálů 

a rozšíření lůžek následné 

péče a už tehdy byl odhad 

nákladů potřebných k rekon-

strukci operačních sálů, aby 

splňovaly současné standar-

dy, patnáct milionů korun 

bez DPH. Všichni víme, co 

ceny ve stavebnictví od té 

doby udělaly. Troufnu si tvr-

dit, že pokud bychom rekon-

strukci letos nebo v příštím 

roce udělali za pětadvacet 

milionů, tak bychom si ještě 

mohli docela gratulovat,“ při-
pomněl Filip Zítko a dodal, 
že je otázkou, jestli s ohle-
dem na dnešní trendy, které 
jsou ve zdravotnictví a které 
jsou neúprosné, kdy do-
chází k centralizaci akutní 
péče do nemocnic vyššího 
stupně, zda v této situaci 
má sedlčanská nemocnice 
jít proti proudu, nějakým 
způsobem se snažit situaci 
zvrátit a operativu udržet. 
Ředitel jako ukázku přítom-
ným ukázal graf operativy 
od roku 2013, kdy se ne-
mocnice postupně dostala 
do stavu, kdy jsou operač-
ní sály využívány zhruba 
v rozsahu jednoho až dvou 
operačních dnů za měsíc. 
Kromě třiceti až čtyřiceti 
operací křečových žil ročně 
se jedná z větší části o drob-
nou operativu, kterou lze 
mnohdy uskutečnit i v ma-
lém ambulantním zákroko-
vém sálku. 

„Je proto otázkou, zda 

kvůli čtyřiceti operacím 

za rok má smysl investovat 

pětadvacet milionů do sálů, 

abychom je znovu zpro-

voznili. Samozřejmě je to 

na rozhodnutí vlastníka, 

na rozhodnutí města, ale já 

vidím v podstatě pouze tři 

možné scénáře. Buď inves-

tici provést, nebo neprovést 

a v tu chvíli sály uzavřít 

a zatím je nechat ladem, 

nebo provést to, s čím při-

cházíme my. Rádi bychom 

do těchto prostorů rozšířili 

lůžkovou péči a vybudovali 

zde novou desetilůžkovou 

stanici. Na stávajících stani-

cích bychom mohli uzavřít 

zhruba pět lůžek, což zna-

mená, že celkový nárůst 

lůžkové kapacity by byl 

sice jenom o pět lůžek, ale 

získali bychom tím prostory 

pro zázemí personálu i pa-

cientů, které nám dnes zou-

fale chybí,“ uvedl Filip Zítko 
a přešel k charakteristice 
projektu. „Celková odhado-

vaná výše, jak je spočítaná 

v příslušné studii, se blíží 

ke dvaceti čtyřem milionům 

korun. Je to částka, kterou 

je naše mateřská společnost 

připravená do projektu uvol-

nit. Na rozdíl od projektu, 

o kterém jsme se bavili před 

čtyřmi lety, kdy vlastníkem 

investice mělo být město, 

v tomto případě nejenom 

investorem, ale i vlastníkem 

tohoto projektu bychom 

byli my, což znamená, že 

město by nebylo zatíženo,“ 
doplnil ředitel, ale jedním 
dechem dodal, že je tady 
jedna podmínka. 

Pokud by došlo k před-
časnému ukončení nájmu 
ze strany města, ne ze stra-
ny Nemocnice Sedlčany, tak 
by nemocnice měla ráda po-
tvrzeno, že v tomto případě 
zbývající neodepsanou část 
investice by si město převza-
lo a odkoupilo ve výši neo-
depsané částky. „Předpo-

kládám, že ani jedna strana 

nechce náš vztah ukončovat 

a věřím, že by k takovéto si-

tuaci nemělo dojít. Nadále 

plánujeme provozovat Ne-

mocnici Sedlčany a posky-

tovat vysokou kvalitu zdra-

votní péče občanům Sedlčan 

a přilehlého regionu. Nemoc-

nice Sedlčany poskytuje na-

příklad prvotřídní následnou 

péči občanům regionu, jak je 

již o ní široce známo, a dlou-

hodobě pracuje na udržení 

maximální šíře ambulantní 

péče pro občany. Naší vizí je 

v tomto nadále pokračovat,“ 
uzavřel Zítko.

Následovala diskuse se 
zastupiteli, a jako první se 
do ní přihlásil doktor Vla-
dimír Zámostný, který sou-
hlasil s tím, že za stávajících 
podmínek nemá smysl držet 
při životě operativu s počty 
výkonů a se starostmi s nimi 
spojených. „Dovedu si před-

stavit rekonstrukci na nové 

lůžkové prostory. Zmínil jste 

kritický stav elektroinstala-

ce, ale jako laik si nedovedu 

představit, co to všechno ob-

náší zejména fi nančně. Máte 

spočítány náklady na tuto 

investici? A kdo by to platil?“ 
zeptal se Vladimír Zámostný 
a ředitel nemocnice odpově-
děl: „Částka je odhadovaná 

kolem sedmnácti milionů ko-

run. Tím, že jsme ve zdravot-

nictví, se bohužel dostáváme 

do vyšších částek, protože po-

žadavky na zdravotní provo-

zy a na bezpečnost jsou zde 

daleko přísnější.“ Na druhou 
část otázky, kdo to bude pla-
tit, ředitel uvedl, že vlastní-
kem budovy je město a pod-
le nájemní smlouvy otázka 
elektroinstalace jde za vlast-
níkem budovy. 

Doktor Zámostný se také 
zajímal o otázky týkající 
se ambulantní sféry, což je 
achillova pata sedlčanského 
zdravotnictví, protože vět-
šinu lidí zajímá, jak funguje 
poliklinika, nebo ambulantní 
specializovaná péče. „Nechci 

přitom mluvit o praktických 

lékařích, ale víme, že dlouho-

době tady chybí ORL, kožní, 

plicní ambulance, a aniž bych 

chtěl šířit poplašné zprávy, 

mluví se o tom, že bude ome-

zená i kardiologie,“ připo-
mněl Vladimír Zámostný. 

„Podle mě dnešním dnem 

(12. června – pozn. red.) kon-

čí činnost nemocnice Sedlča-

ny pod tím pojmem, co ji lidé 

chápou, tedy akutní péče,“ 

navázal na slova svého kole-
gy městský zastupitel, lékař 
Karel Marek. „Bude to dál ne-

mocnice následné péče. Začá-

tek tohoto konce byl, jak nám 

pan ředitel ukázal v grafu, že 

v roce 2013 se tady provádělo 

více než tisíc operací za rok. 

Poté došlo k strategickému 

rozhodnutí tehdejšího vedení 

společnosti VAMED MEDI-

TERRA, že chirurgické od-

dělení v Sedlčanech se trans-

formuje na jednodenní péči. 

V tom momentě, kdy jsem 

řekl, že tato péče nemůže 

zajistit operativu v tom počtu, 

jak byla prováděna, bylo mi 

řečeno, že se mýlím a já jsem 

s tím nesouhlasil. Potom při-

šla řetězová reakce, jako když 

padá domino, došlo k perso-

nálním problémům, uzavírá-

ní oddělení, ztrátě akreditace, 

odchodu dalších lékařů. Dnes 

se už nic jiného udělat nedá. 

Dali jste si za úkol v roce 

2013 transformovat fungující 

malou nemocnici na oddě-

lení následné péče různých 

stupňů. To se vám podařilo 

a naším úkolem je, abychom 

se s péčí řádného hospodáře 

o budovu starali, ta je skuteč-

ně naše, a o tu se postarat mu-

síme. S tím s vámi souhlasím, 

ale jak řekl kolega Zámostný, 

naší snahou by mělo být ma-

ximálně podpořit ambulantní 

péči. V Sedlčanech bude fun-

gující zařízení, ale pro mě ná-

zev nemocnice, a to se na mě 

nezlobte, je trochu zavádějící. 

Jinak ale plně podporuji re-

konstrukci elektroinstalace, 

podporuji ambulantní složky 

a v podstatě chápu i váš pro-

jekt přestavby historických 

operačních sálů.“ 

Na kolegu Marka reago-
val lékařský ředitel Nemoc-
nice Sedlčany Sergej Jurčen-
ko. „Postupná transformace 

nemocnice na poskytovatele 

vícestupňové následné péče 

odpovídá celorepublikové-

mu trendu centralizace akut-

ní lůžkové péče do nemocnic 

vyššího typu, který s sebou 

přináší také koncentraci 

zdravotnického personálu 

do těchto ‚páteřních‘ nemoc-

nic. Menší zařízení se tak za-

čala potýkat s nedostatkem 

personálu. Vznik oddělení 

dlouhodobé péče lépe odpo-

vídá potřebám regionu a sou-

časným demografi ckým tren-

dům stárnutí populace.“

David Myslikovjan

Dokončení ze strany 1
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Cože, akát, ten je přece jedo-
vatý? Ano, akát je jedovatý, 
ale, jak říkal už Paracesus: 
Všechno je jed – záleží 
na množství. Ovšem záleží 
třeba i na lokalitě, kde co ros-
te, ale i na tom, kterou část 
rostliny hodláme využít. 
Konkrétně u akátu platí, že je 
jedovatý vyjma květu.

Proč zařazuji akát do se-
riálu o plevelech, když ho 
kdysi dovezli ze Severní 
Ameriky, aby ho vysazovali 
ve stromořadích, parcích 
i ve volné přírodě? Přivezli 
ho proto, že je krásný, a jeho 
vůně nemá konkurenci.

Jenže Stvořitel, když už 
něco stvořil, tak věděl co, 
a proč, a také proč zrovna 
sem a ne tam. A když už 
něco tvořil, tak tomu zároveň 
vytvořil pojistku proti přem-
nožení. Jenže homo non 
sapiens alias člověk nero-
zumný si odjakživa (Od Ada-
ma? Od Evy?) dělal, co chce. 
Nejen že trhal. Nejen že mý-
til a plenil. On i přesazoval 
a převážel. A pak se divil. 
Vzpomeňme na přemnože-
né králíky v Austrálii, kteří 
neměli přirozených nepřátel.

Stejně jako akát. My jsme 
jimi u nás přímo obklíčeni. 
Každoročně si jimi musím 
prostřihávat cestu do lesa. Je 
to pracné a mnohdy boles-
tivé – vzhledem k množství 
trnů, kterými jsou větvičky 
posety. Nedá se však nic 
dělat. Pokusy o usnadnění 
se míjí účinkem. A kdyby se 
akát mohl smát, tak se pří-
mo chechtá! Kousek od nás 
jsou stožáry vysokého na-
pětí. A pod nimi by nemělo 
růst nic, co by mohlo dorůst 
do drátů.

Jednoho dne přijel člověk 
s těžkou technikou a akáty 
svižně vymýtil. Lépe řečeno 
– myslel si, že je vymýtil. Mý-
tinu sice vytvořil (byl to plac 
jak po boji), jenže současně 

zahýbal s půdou, trošku ji 
přeoral a tím i provzdušnil. 
Budoucím semenáčkům 
tak vytvořil lepší prostředí, 
protože je nečekalo živoření 
ve tmě pod vzrostlými akáty, 
ale nebeská klenba a slunce. 
A když déšť půdu zavlažil, 
semínka z nesčetných lusků 
pěkně vzešla…

Akátová džungle! Při 
pohledu na ta kvanta pich-
lavých „adél“ jako bych 
slyšela píseň s textem Až 
nás budou milióny. A z této 
„množírny“ se semena mo-
hou dostávat dál a dál až 
do zahrad. O akátu tedy platí 
to, co o mnohém: dobrý slu-
ha, ale zlý pán, a zvlášť když 
je těch pánů mnoho, může to 
být kalamita. Navzdory tomu 
jsem ráda, že akáty existují. 
Jejich nádherná vůně mě 
s nimi smiřuje.

A jak je můžeme využít? 
Lidová medicína je použí-
vala na leccos, ale já bych 
zůstala u toho, co se mi 
osvědčilo: Do skleněného 
džbánku s kvalitní, nejlépe 
pramenitou vodou dám ně-
kolik hroznovitých květen-
ství a nechám je vylouhovat 
aspoň hodinu. Voda pak 
voní a chutná, jako kdyby 
v ní byly lesní jahody.

A ještě nějaké bezpečné 
využití? Jsou tací, kteří si 
z akátů dělají vrbu. No váž-
ně, mám důkaz! Znáte přece 
píseň Akáty bílé, žaluji vám, 
velikou žalost že v srdci 
mám. Odešlo štěstí, zůstal 
jsem sám, akáty bílé, žaluji 
vám! Máte-li taky žalost, do-
poručuji to akátům nesdělo-
vat, ale dokud ještě najdete 
nějaký ten květ, tak jim ho 
s dovolením sebrat a šup 
s ním do vody. Při pití limoš-
ky vás ta lítost třeba přejde.

A ještě předejdete přem-
nožení akátů. Z těchto květů 
už semínka nebudou.

Hanka Synková

Z A P L E V E L E N Á 

Z A H R Á D K A  N E M U S Í  B Ý T 

J E N  P R O  Z L O S T  ( 1 0 )

Což takhle dát si… akát?

SEDLČANY Jedním z bodů 
sobotního programu slav-
ností Rosa bylo také zahájení 
letní výstavy Fenomén kotli-
na v Městském muzeu Sedl-
čany, kterou vytvořili členo-
vé Veterán klubu Sedlčany 
ve spolupráci s Autoklubem 
RAC Sedlčany a s muzejníky.

Přítomné hosty a shro-
mážděnou veřejnost přivítal 
ředitel muzea David Hroch, 
který připomněl, že výsta-
va se koná u příležitosti 70 
let existence sedlčanského 
závodiště. Na něj navázal 
starosta Sedlčan Ivan Ja-

neček osobními zážitky: 
„Dovolte, abych mezi námi 

přivítal matadory, kteří se 

proháněli po Sedlčanské 

kotlině na svých ocelových 

ořích. Už jako dítko školou 

povinné jsem měl možnost 

na kotlinu chodit, jako kluci 

jsme si nosili praporky, které 

ohraničovaly trať, a pak jsme 

si na ty závodníky hráli na ko-

lech. A měl jsem možnost být 

na kotlině i v památném roce 

1975, kdy se naše kvarteto sta-

lo mistry světa při Motokrosu 

národů. Jsem rád, že se tady 

setkáváme, že se lidem z Ve-

terán klubu a Autoklubu RAC 

podařilo poskládat historii 

Sedlčanské kotliny, jak ji dnes 

tady máte možnost vidět.“

Podobnou vzpomínku 
na rok 1975 připojil i Mi-

roslav Dvořák, předseda 
Autoklubu RAC Sedlčany, 
který v současnosti kotlinu 
spravuje, a přiblížil součas-
né využití závodiště: „Dříve 

nejoblíbenější motokros dnes 

na kotlině ustupuje, jede se 

tam jeden závod za rok, my 

se spíš soustředíme na auto-

mobilový sport, takže jezdíme 

autocross a rallycross. Dále 

kotlinu pronajímáme, jezdí 

tam autoškola, snažíme se 

zkrátka, aby byl ten areál ne-

ustále využitý, nezanikl a aby 

se tam pořád něco dělo.“

Ředitel David Hroch na-

vázal textem Josefa Součka, 
sedlčanského kulturního 
a osvětového pracovníka, 
který glosoval závod v roce 
1964 z pozice pořadatele: 
„Každoročně se ptám, jak jen 

se to všechno stihne, připraví, 

zajistí. A také si rok co rok ří-

kám, že tentokrát už opravdu 

v den závodu všeho nechám, 

sednu si u koupaliště na mez 

a budu se dívat. Budu si psát 

čárky do programu, budu 

kritizovat, že to pivo mohlo 

být studenější a párky teplej-

ší, že když tu jezdil Čížek se 

Součkem, to byly závody… 

Jenže ono to nedá. Nedá se 

při tom nebýt od samého 

začátku až po odvezení po-

sledního praporku ze závo-

diště. A tak letos znovu jako 

předloni či před deseti léty 

máme za sebou rušné pora-

dy a schůze, dohady i hádky 

a před sebou vzrušující podí-

vanou, z níž bohužel ti, co ji 

připravují, mají nejméně. Ale 

to je úděl, který rádi nesou…“

„Slova, která zazněla, nám 

potvrdí každý, kdo někdy 

takovou akci připravoval,“ 
souhlasně okomentoval pre-
zident Veterán klubu Sedl-
čany Pavel Chýle. „To, co 

prožívali před těmi desítkami 

let, jsme tady prožívali třeba 

teď v uplynulém týdnu. Je to 

tak, děláme to všichni ve svém 

volném čase, bereme to jako 

koníček a jsme pak samozřej-

mě rádi, když se sejde hodně 

lidí a všechno funguje, jak má. 

Není to tak, že jsme si včera 

vzpomněli a dnes je všechno 

hotovo, je za tím spousta prá-

ce, a proto bych chtěl podě-

kovat všem členům Veterán 

klubu. A jsem také rád, že 

Sedlčanská kotlina funguje 

těch 70 let bez přestávky a že 

i dnes, kdy mnohá závodiště 

zanikají, zažívá Kotlina stále 

jakousi zlatou éru.“

Slavnostního aktu pře-
střižení pásky se zhosti-
ly motokrosové legendy 
Zdeněk Velký a Miloslav 
Souček. Není bez zajíma-
vosti, že pásku přitom dr-
želi vnuci Jaroslava Falty. 
Výstavu lze navštívit do ne-
děle 17. září.          Pavel Žak

OSEČANY Příznivci divadla 
mohou již začít vyhlížet 
Divadelní léto na zámku 
v Osečanech, které se bude 
konat v červenci a srpnu. Se 
čtyřiadvaceti večery plnými 
různých divadelních žánrů 
to bude skutečný divadelní 
maratón. 

Mezi novinky patří ro-
mantická komedie 4 000 dnů 
s účinkováním Matěje Strop-
nického, Daniela Krejčíka 
a Dany Černé, která bude mít 

osm repríz (některé termíny 
jsou již vyprodané, vstupen-
ky na jednotlivá vystoupení 
se prodávají také online). Vra-
cí se také hitovky Úča musí 
pryč s hlavní rolí Zuzany By-
džovské a detektivní kome-
die Kalifornská mlha, která se 
těší velké oblibě. Po klasice 
Všechny báječné věci budou 
následovat noční prohlídky 
zámku. Na závěr léta si děti 
budou moci užít pohádku 
za dobrovolné vstupné.

Divadelní představení se 
hrají bez ohledu na počasí 
– za deště se bude hrát v zá-
mecké stodole, při hezkém 
počasí na nádvoří. Výtěžek 
ze vstupného pomáhá s opra-
vou zámku, takže si lze užít 
kvalitní divadlo, ale také tím 
přispět ke zvelebení této his-
torické památky. Na nádvoří 
zámku si návštěvníci budou 
moci vychutnat představení 
s dobrotami z grilu a dalším 
občerstvením.            -red-

Zámek bude opět hostit Divadelní léto

Sedlčanská kotlina slaví 70 let muzejní výstavou

Chtěli bychom touto cestou poděkovat 

zdravotnickému personálu sedlčanské 

nemocnice z oddělení následné péče 2. patro 

za vřelou a skvělou péči.

Stanislava Čandová s rodinou
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Kosova Hora – zahrada 
OÚ
23. 6. Benefi ční koncert

koncert na podporu rekon-

strukce kaple sv. Michaela, 

hraje country kapela Vekto-

ry; 18:00

 Nechvalice – fotbalové 
hřiště
24. 6. Beerfest Nechvali-

ce 2023

2. ročník, vystoupí Tortilla, 

Warování, ZakázanÝ ovo-

ce, Maniac, Civilní obrana 

a další, piva ze 7 pivovarů; 

15:30

 Sedlec-Prčice – areál TJ 
Sokol
24. 6. Taneční zábava

po celodenním derby 

Sedlec vs. Prčice zahraje 

kapela Kaktus Verde a DJ 

Chipo; 21:00

 Sedlčany – areál U Cho-
vatelů
25. 6. Dechová hudba 

Míly Nováka

koncert dechové hudby; 14:00

 Příčovy – letní parket
30. 6. Kabát Revival

letní taneční zábava s ka-

pelou Kabát Revival; 21:00

 Jesenice – hřiště 
1. 7. Parkán

tradiční letní zábava s ka-

pelou Parkán

 Petrovice – hřiště SK 
1. 7. Diskotéka

letní taneční zábava

2. 7. Harmonikáři – se-

tkání

pouťové posezení za do-

provodu harmonik; 13:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Fenomén kotlina

výstava k oslavě výročí 70 

let světoznámého areálu; 

do 17. 9.

 Sedlčany – kult. dům
Zrcadlení

obrazy z 20leté tvorby míst-

ní autorky Aleny Stiborové; 

do 30. 6.

 Votice – klášter
Archeologické poklady

výstava archeologických 

nálezů; do 25. 8.

Svět veteránů

výstava autíček ze soukro-

mé sbírky Jiřího Holinské-

ho; do 3. 9.

Krajinná zastavení

výstava olejomaleb Dany 

Živorové; vernisáž 1. 7. 

v 16:00, výstava do 31. 8.

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – městské muzeum
Výstava ZUŠ Sedlčany

 Sedlčany – knihovna
Koláže Stanislava Sloupa

výstava příbramského 

výtvarníka; do 3. 7.

Sedlčanské střípky

výstava prací žáků 4. tříd 

sedlčanských základních 

škol; do 31. 8.

 Kamýk nad Vltavou – 
informační centrum
140 let Sboru dobrovol-

ných hasičů Kamýk nad 

Vltavou

výstava SDH Kamýk nad 

Vltavou; do 1. 9.

 DIVADLO

 Nalžovice – zámecký 
park
30. 6., 1. 7. Obecně pro-

spěšná strašidla

letní komedii o strašidlech 

uvádí Divadelní soubor 

Bosa; 21:00

 Osečany – zámek 
1. 7. 4000 dnů + zahájení 

festivalu

premiéra intimní tragiko-

medie a zahájení divadelní-

ho festivalu; 20:30

4. 7. Všechny báječné 

věci

tragikomedie o hledání 

důvodu, proč žít; 20:30

5. 7. Kalifornská mlha

detektivní komedie o umě-

ní; 20:30

 Votice – dvůr kláštera
2. 7. Pohádkové léto: 

O pejskovi a kočičce

divadelní představení pro 

děti uvádí Divadlo KK; 18:00

 KINO

 Votice
22. 6. Muž, který stál 

v cestě

historické životopisné 

drama; 20:00

28. 6. Spider-Man: Napříč 

paralelními světy

animované akční sci-fi ; 17:00

29. 6. Indiana Jones 

a nástroj osudu

akční dobrodružný fi lm; 

20:00

 Sedlčany
23. 6. Villa Lucia

česko-slovenská komedie; 

20:00

24. 6. Aftersun

britské drama; 20:00

30. 6. Úsměv

americký horor; 20:00

 Sedlec-Prčice
23. 6. Úsměv

americký horor; 20:00

30. 6. Děti Nagana

český rodinný fi lm; 20:00

 Štětkovice – před OÚ
23. 6. Letní kino: Děti 

Nagana

český rodinný fi lm; 21:00

 Křepenice – hřiště
24. 6. Letní kino – Ko-

cour v botách: Poslední 

přání

promítání animované 

pohádky; 20:30

 Solopysky – hřiště
24. 6. Letní kino: Inva-

lida

promítání nové slovenské 

komedie

 Vysoký Chlumec – 
Sportareál Šťastný

5. 7. Letní kino – Top 

Gun: Maverick

promítání akčního trháku; 

21:45

 SPORT

 Sedlčany – přehrada
24. 6. Grand Prix Dragon 

Boat

11. ročník tradičních zá-

vodů dračích lodí, závody 

na 200 a 1 000 metrů

 Nechvalice – fotbalové 
hřiště
24. 6. O pohár starosty 

obce Nechvalice

nohejbalový turnaj 3v3; 8:30

 Sedlec-Prčice – areál TJ 
Sokol
24. 6. Derby Sedlec vs. 

Prčice

23. ročník, soutěž mysliv-

ců, hasičů, fotbal, mariáš, 

volejbal, šipky, dámský 

trojboj a další, navazuje 

taneční zábava; 9:00

 Votice – náměstí
24. 6. Na kole dětem 

Toulavou

charitativní cyklojízda 

na podporu léčby onkologic-

ky nemocným dětem, trasa 

69 km přes Sedlčany, Petrovi-

ce a Sedlec-Prčice; 9:30

 Kosova Hora – park 
generála Mareše
24. 6. Mastník Race

4. ročník, překážkový běh 

korytem Mastníka a oko-

lím, soutěž; 13:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
21. 6. Hajánek

odpolední program pro děti, 

čtení z časopisů Sluníčko 

a Mateřídouška; 17:00

23. 6. Svatojánská noc 

aneb Poletíme s broučky

zábavný večer pro rodiny 

s divadelním představením 

v parku Pod Nemocnicí, 

průvod od knihovny; 19:00

26. 6. Smích léčí

nahlédnutí do tvorby dětí, 

které představí pohádky 

Jana Wericha a Jiřího 

Žáčka; 15:00

 Sedlec-Prčice – zahrada ZŠ
21. 6. Zahradní slavnost 

ZUŠ

open air představení 

všech tří oborů ZUŠ Sed-

lec-Prčice a hostů

 Sedlčany – hvězdárna
23., 24., 30. 6., 1. 7. Pozo-

rovací program

20:00–23:00

 Příčovy – letní parket
24. 6. Příčovské dětské 

odpoledne

odpoledne plné her a zába-

vy pro děti, skákací hrad, 

malování na obličej, dětská 

diskotéka a další; 13:00

 Křepenice, Počepice
25. 6. Pouť

 Petrovice, Radíč
2. 7. Pouť

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech, 

v červenci každý den 

do 19:00; 9:00–18:00

 Přední Chlum
Milada

otevřeno o víkendech 

a svátcích, v červenci 

každý den do 19:00; 

10:00–18:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno o víkendech 

a svátcích, v červenci kaž-

dý den; 10:00–17:00

 Chotilsko
Veselý Vrch

otevřeno o víkendech 

a svátcích, v červenci den-

ně mimo pondělí od 10:00 

do 18:00; 11:00–17:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno o víkendech 

a svátcích, v červenci 

každý den do 17:00; 

10:00–18:00

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI

ZEDNICKÉ A MALÍŘSKÉ PRÁCE 
Marek Weidemann 

Tel.: 721 589 660 
– rekonstrukce bytů a domů
– vnitřní a venkovní malby 
– štuky – zateplení fasád 
– další drobné práce
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16. kolo krajského 
přeboru
Mnichovohradišťský SK – 

TJ Tatran Sedlčany 2:1 (0:1)

Branka Sedlčan: 37. M. Dvo-
řák

14. kolo I. B třídy sku-
pina D
Sokol Sedlec-Prčice – Sokol 

Miřetice 5:1 (3:0)

Branky Sedlce-Prčice: 3. M. 
Hájek, 7. Z. Všetečka, 43. M. 
Davídek, 50. (vl.) K. Moudrý, 
65. M. Prchlík
TJ Tatran Sedlčany B – FK 

Říčany 2:3 (1:1)

Branky Sedlčan: 18. O. Štem-
berk, 81. (p) D. Pudil

14. kolo okresního 
přeboru
SK Petrovice – TJ Sokol Da-

leké Dušníky 3:1 (2:0)

Branky Petrovic: 14. a 33. L. 
Sedlák, 80. M. Kudrna
TJ Vltavan Hřiměždice – 

SK Nový Knín 4:2 (1:1)

Branky Hřiměždic: 23. a 55. 
(p) M. Jílek, 14. (vl.) P. Pazde-
ra, 81. M. Matějka
SK Březnice 1918 – TJ So-

kol Dublovice 1:1 (0:1)

Branky Dublovic: 21. M. Von-
drák

14. kolo III. třídy sku-
pina B 
SK Obory – TJ Krásná Hora 

3:1 (1:0)

Branka Krásné Hory: 68. 
P. Čanda
TJ Sokol Jesenice – TJ So-

kol Sedlce-Prčice B 5:4 (3:2)

Branky: 8. L. Pomahač, 22. 
F. Hulan, 28. T. Hrstka, 48. J. 
Jirásek, 55. J. Šika – 2. R. Kří-
žek, 32. F. Pech, 60. D. Kabí-
ček, 83. J. Nemeth
SK Kosova Hora – TJ So-

kol Kamýk nad Vltavou 2:5 

(0:2)

Branky: 53. J. Nouzecký, 80. 
J. Vyskočil – 3. L. Kujal, 13. 
a 48. M. Tatoušek, 63. J. Špa-
ček, 66. M. Mašata
TJ Sokol Dublovice B – TJ 

Zduchovice 4:6 (1:3)

Branky Dublovic: 40. a 85. D. 
Krůta, 51. a 81. M. Počepický
TJ Sokol Počepice – TJ So-

kol Nová Ves pod Pleší B 

3:7 (1:6)

Branky Počepic: 23. R. Peče-
ný, 49. V. Varga, 79. P. Lišman, 

14. kolo IV. třídy 
Obořiště – SK Petrovice B 

5:5 (4:3)

Branky Petrovic: 20. (p), 28., 
51. a 90. P. Podlipský, 35. A. 
Hejhal
FC Višňová B – SK Klučeni-

ce 4:2 (1:2) 

Branky Klučenic: 22. a 43. H. 
Holan
TJ Sedlice – SK Vysoký 

Chlumec 5:2 (3:1)

Branky Vysokého Chlumce: 
12. O. Kopka, 69. J. Vodenka
TJ Sokol Dolní Hbity – TJ 

Vltavan Hřiměždice B 4:2 

(3:2)

Branky Hřiměždic: 15. a 39. 
L. Verner

14. kolo okresního 
přeboru – Benešov 
TJ Sokol Pravonín – TJ So-

kol Vrchotovy Janovice 3:4 

(1:2)

Branky Vrchotových Jano-
vic: 21. M. Prégr, 29. F. Hla-
váček, 62. M. Havlín, 67. L. 
Bukovaz

16. kolo krajského 
přeboru staršího do-
rostu U19 
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Slaný 4:2 (4:0)

Branky Sedlčan: 6. T. Ho-
douš, 10. J. Hodouš, 23. J. 
Brunclík, 30. J. Kočí

29. kolo krajského 
přeboru mladšího 
dorostu U17
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Slaný 1:5 (0:4)

Branka Sedlčan: 63. V. Tatek

16. kolo krajského 
přeboru starších žáků 
U15 
AFK Milovice – TJ Tatran 

Sedlčany 2:0 (1:0)

16. kolo krajského 
přeboru mladších 
žáků U13 
AFK Milovice – TJ Tatran 

Sedlčany 2:4 (2:2)

Branky Sedlčan: 14. D. Tinák, 
24. T. Andrle, 62. R. Jirásek, 
68. J. Vávra

David Štverák

ČESKÉ BUDĚJOVICE Skupina 
mladých ragbistů se vydala 
v neděli 18. června na po-
slední turnaj před letními 
prázdninami – Budweiser 
Cup. V Českých Budějovi-
cích trenéři Martin Zemá-
nek a Miroslav Kaše posta-
vili dva týmy v kategorii 
do 10 let, a ještě dva borci 
reprezentovali v barvách 
AMMORu (asociace malých 
a mladých oddílů ragby) 
a v kategorii do 12 let.

Jako vyvrcholení jar-

ních zápolení se tento tur-
naj hraje výjimečně na po-
řadí a Sedlčany se ukázaly 
v dobrém světle. Oba týmy 
hrály perfektně a dosáhly 
na dělené 2. místo. Trenér 
Miroslav Kaše dodává: 
„Turnaj byl rozloučením se 

staršími hráči do deseti let 

a následně přivítáním no-

vých hráčů otrkávajících se 

dosud v kategorii do osmi 

let. Zápasy jsme si moc užili 

a příští rok přivezeme pohár 

do Sedlčan. Děkuji hráčům, 

rodičům i celému realizační-

mu týmu RC Sedlčany za vy-

dařenou jarní sezónu.“

V kategorii do 12 let se 
do týmu AMMOR zapojili 
Mikuláš Jacko a Ferdinand 
Lobkowicz. Tým složený 
dále z hráčů Iuridica Pra-
ha, Kralup nad Vltavou, 
Rakovníku a Plzně nenašel 
přemožitele a díky třem vý-
hrám a jedné remíze získal 
pohár za 1. místo.

Pavel Vohnout

Foto: Martin Zemánek

MEZNÉ Místní sbor dobro-
volných hasičů uspořádal 
v sobotu 17. června okrs-
kovou hasičskou soutěž, 
na níž se představily ha-
sičské sbory z Jesenice, 

Nedrahovic, Dobrošo-
vic, Martinic, Mezného 
a Boru. Na start vyslaly 
třináct družstev, která 
soutěžila dvoukolově 
v požárním útoku. 

Mezné zasáhly opako-
vaně dešťové přeháňky 

a bouřka způsobila krát-
ký výpadek elektrického 
proudu. Přesto okrskové 
klání provázela přátelská 
a pohodová atmosféra. 
Fanoušci družstev spolu 

s diváky vytvořili skvě-
lou diváckou kulisu. Také 
mezi hasiči byla nálada 
náramná. Důvěrně se 
znají, a tak nescházelo 
vzájemné hecování. 

Mimořádnou pozor-
nost vzbudil požární útok 

dětských družstev z Dob-
rošovic, Nedrahovic, Je-
senice a Boru. V kategorii 
mladších dětí vybojovalo 
první místo družstvo SDH 
Bor a v kategorii starších 
dětí zvítězilo družstvo 
SDH Dobrošovice. 

Vítězem soutěže a drži-
telem putovního poháru 
v kategorii mužů se stalo 
družstvo SDH Jesenice, 2. 
místo získalo SDH Mezné, 
3. SDH Nedrahovice. Vý-
sledky kategorie mužů nad 
35 let: 1. SDH Dobrošovice, 
2. SDH Mezné, 3. SDH Bor. 
Kategorie ženy: 1. SDH 
Martinice, 2. SDH Bor, 3. 
SDH Nedrahovice. Diplom 
nejrychlejšího proudaře 
získal David Struška z SDH 
Mezné a nejrychlejší prou-
dařkou se stala Eliška Po-
hořská z SDH Martinice.

František Vávra

Fotbalové víkendové 
výsledky regionálních 
družstev

Hasičskou soutěž 
v Mezném ovládli 
muži z Jesenice

Ragbisté úspěšně zakončili jarní sezónu
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PETROVICE Trenér Jaroslav 
Sedlák dosáhl se svým 
mužstvem úžasného vý-
sledku. Fotbalové hvěz-
dy z Petrovic po triumfu 
v okresním poháru ovládly 
i okresní přebor a vrací se 
do krajské I. B třídy.

Po sobotní výhře nad 
Dalekými Dušníky 3:1 už nic 
nebránilo v oslavách a velké 
radosti fotbalistů i fanoušků. 
Hráči po vítězném zápase 
dorazili na ozdobeném val-
níku na Petrovický festival, 
kde se radovali a slavili spo-
lu s fanoušky až do rána. 

Sabina Motrincová

NERATOVICE Druhý červ-
nový víkend se v Nerato-
vicích konalo krajské kolo 
dorostu v hasičském spor-
tu, v němž měli dobrovol-

ní hasiči z regionu silné 
zastoupení.

V kategorii družstev zví-
tězili dorostenci z SDH Po-
čepice a postupují tak spo-

lu s dorostenkami z SDH 
Petrovice, které obsadily 
druhé místo, na mistrov-
ství republiky do Domaž-
lic, jež se bude konat první 
tři červencové dny. Stejně 
tomu bylo v kategorii jed-
notlivců, kde zvítězila do-
rostenka Eliška Skalická 
z SDH Nechvalice.

Mladší dorostenec Da-
vid Turek z SDH Počepice 
vybojoval třetí místo a star-
ší dorostenec Jakub Slavek 
z týmu SDH Vysoký Chlu-
mec obhájil sedmé místo 
v celkové tabulce. 

Jana Motrincová

SEDLČANY Na městských 
slavnostech Rosa má své 
pevné místo také turnaj 
ve stolním tenisu, na němž 
se setkávají dřívější i součas-
ní aktivní hráči. Šestý ročník 
soutěže se konal v sokolov-
ně v sobotu 17. června a hry 
nad nízkou síťkou se zúčast-
nilo patnáct hráčů několika 
věkových kategorií.

„Hrálo se v sokolovně, 

a možná, jak si cvrlikají 

vrabci na střeše naposledy, 

protože technický stav bu-

dovy je tak trochu neutě-

šený,“ podotkl organizátor 
turnaje, stolní tenista Pavel 
Poslední a dodal, že největ-
ší zastoupení na něm měli 
„Tatraňáci“ a dále to byli 
stolní tenisté z Kovářova, 
kteří přijeli v počtu čtyř 
hráčů, což činí družstvo, 
a kdyby se hrálo na hmot-

nost, tak by suverénně 
vyhráli. Dalšími účastníky 
byli otec a syn Stiborovi 
z Nechvalic. „Malý Dominik 

sbírá zkušenosti a dávám 

tomu tak dva roky, kdy nás 

už bude trápit za pingpon-

govými stoly,“ míní Pavel 
Poslední a dodává: „Nako-

nec se do turnaje přihlásil 

Jirka Mandovec z Hrabří, 

z bývalé bašty amatérské-

ho stolního tenisu. Ten svojí 

přítomností podporoval bu-

doucího vítěze turnaje.“

Turnaj se hrál podle 

pevně stanovených pra-
videl, přičemž se bojo-
valo ve dvou skupinách 
systémem každý s kaž-
dým na dva vítězné sety. 
Po odehrání skupin se 
účastníci ze shodného po-
řadí poměřili mezi sebou 
a následně vzniklo pořadí, 

podle kterého byli hráči 
nasazeni do vyřazovacího 
pavouka, a rovněž byly ur-
čeny dvojice pro čtyřhru. 
V pavouku už se nehrálo 
na dva vítězné sety, ale 
na tři. „Vše probíhalo jako 

na drátku až do druhé ho-

diny odpoledne, kdy přišla 

pohroma v podobě vypad-

nutého proudu,“ popsal 

další část turnaje Pavel 

Poslední. „S touto situací 

se dovedlo nejlépe vyrov-

nat mládí, jmenovitě Pavel 

Černý, který je z Hrabří, 

ale dlouhodobě kmenově 

patří Tatranu. Pavel Černý 

po slabším začátku v tur-

naji to postupně všechno 

začal válcovat, ačkoliv se 

štěstím vyřadil Michala 

Procházku 3:2 na sety.“ 

Za „tmy“ bez osvětlení 
smázl i právě Pavla Po-
sledního bez ztráty setu. 

Před fi nále dvouher do-
šlo na vyhlášení výsledků 
ve čtyřhrách. V nich obhá-
jili loňské vítězství Zdeněk 
Kunc s Pavlem Posledním. 
Pro ně ve velké míře hrá-

la zkušenost ze sehrání 
v soutěži ve stolním tenisu. 
Rovněž došlo na hodnoce-
ní celkového výsledků ze 
skupin, v nichž dominoval 
Pavel Poslední. 

Závěrečným bonbón-
kem na turnaji byl fi nálový 
duel mezi Pavlem Černým 
a loňským vítězem Vla-
dimírem Strnadem. Ten 
ke své smůle nastupoval 
do zápasu „vytuhlý“ a pro-
ti rozjetému Pavlu Černé-
mu neměl šanci. Černý vy-
hrál fi nále bez ztráty setu. 
Za vítězem a druhým Vla-
dimírem Strnadem na třetí 
příčce skončil Pavel Po-
slední. Konal se již jeho 
šestý ročník a zatím se 
nikomu z hráčů nepoved-
lo svoje vítězství v dalším 
ročníku soutěže obhájit.

David Myslikovjan

Mnichovohra-
dišťský SK – TJ 
Tatran Sedlčany 
2:1 (0:1) 
M N I C H O V O  H R A D I Š T Ě 
V sobotu 17. května zaví-
tal Tatran v 16. kole fotba-
lového krajského přebo-
ru do Mnichova Hradiště. 
Tatran doma na podzim 
s o u p e ř e  p o r a z i l  5 : 3 . 
Na lavičce měl připrave-
né jen dva náhradníky, 
a to Radka Krůtu s Luká-
šem Brotánkem.

Bajer rozhodl
První větší šanci si vy-

tvořil domácí tým ve 28. 
minutě. Střelu z velkého 
vápna si však brankář 
Filip Dřevojan pohlídal. 
Ve 37. minutě si srovnal 
ke střele míč Michael 
Dvořák a propálil vše, co 
mu stálo v cestě. Brankář 
Martin Vrána tak lovil 
míč až ze své sítě – 0:1. 
Více se v prvním dějství 
nestalo. 

Po čtvrt hodině dru-
hého poločasu se domá-

címu celku podařilo vy-
rovnat. Oblouček z levé 
strany, který překvapivě 
vyslal Patrik Vegricht, 
skončil až za zády Dřevo-
jana – 1:1. V 66. minutě se 
k míči po rohovém kopu 
prodral Jan Bajer a ne-
kompromisním zakonče-
ním vystřelil svému týmu 
vedení 2:1. V 75. minutě 
Jakub Radačovský dostal 
po druhé žluté kartě čer-
venou a domácí pokračo-
vali o deseti hráčích. Tat-
ranu se ale početní více 
než čtvrthodinovou pře-
vahu nepodařilo využít. 
Tři body tak bral soupeř.

S e s t a v a  Ta t r a n u : 

F. Dřevojan – Hofman, 
Kouklík (66. L. Brotánek), 
Štemberk, Plesl, Repetný, 
Dvořák, Schwarz (81. R. 
Krůta), M. Sirotek, Novot-
ný, V. Lípa.

Tatran skončil v soutě-
ži po 30. kole na sedmém 
místě se 45 body a skóre 
73:55. Další utkání se hra-
je po prázdninové pauze 
až ve druhé části léta.

David Štverák

„Vytuhlý“ Strnad neměl proti Černému šanci

Účastníci turnaje ve stolním tenisu na Rose

Tatran nedokázal 
zhodnotit 
početní převahu

Fotbalisté s fanoušky slavili až do rána

Dorostenci z Počepic a dorostenky z Petrovic se 
potkají na mistrovství republiky v hasičském sportu

Mladí hasiči podali skvělé výkony.
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PETROVICE Zapálení dobrovolní ha-
siči Pavla Řeháková a Jakub Katič 
z SDH Kojetín se minulý týden vrá-
tili z náročné záchranářské hasičské 
soutěže v Chorvatsku. Nyní je před 
nimi podobná soutěž v Rakousku. 
Více nám sdělili v rozhovoru.

O co v té soutěži šlo?

Jakub: Jedná se o soutěže v zá-
chraně osob z havarovaných vo-
zidel, kde je předem vymyšlený 
scénář dopravní nehody, který tým 
nezná a neví, co ho čeká. Naším 
hlavním úkolem je dostat zraněného 
v časovém limitu z auta ven za do-
držení všech postupů a pravidel 
na určené místo, kde ho předáme 
záchranné službě. Během celého 
pokusu nás sledují rozhodčí, kteří 
nás hodnotí a bodují, po každém 
pokusu následuje briefi ng s roz-
hodčími abychom mohli případně 
obhájit náš postup, proč jsme tak ko-

nali, nebo si vyslechneme, co jsme 
udělali špatně, abychom se mohli 
zdokonalit.

Pavla: Oba soutěžíme za TRT Ra-

cing Rescue Team Milevsko podle 
pravidel World Rescue Challenge. 
V Chorvatsku jsme byli v novém 
složení, je nás celkem šest ze Stře-
dočeského a Jihočeského kraje. My 
dva jsme v podstatě nováčci, Kuba 
už ale byl jednou v Rakousku, kde 
se mu s týmem podařilo vyhrát 
v kategorii Complex, já jsem kromě 
Chorvatska za hranicemi ještě ne-
soutěžila. 

Co předcházelo vaší účasti 

na této prestižní soutěži? 

Pavla: Běhali jsme soutěž TFA 
(těžká soutěž simulující práci hasiče 
při zásahu), kde jsme poznali hasi-
če Marka Tomana a ten nám navrhl, 
jestli nechceme zkusit vyprošťování. 
Marek jezdí po soutěžích už patnáct 
let, má tedy hodně zkušeností, ale 
sám říká, že je pořád co se učit… 

Vezete si hasičské vybavení 

s sebou?

Jakub: Oblečení včetně bot, he-
lem, opasků s drobným nářadím 
a různými pomůckami může mít ka-
ždý tým své, jinak to hlavní vybave-
ní je na soutěžích vždy pro všechny 
stejné od pořadatele.

V jakých kategoriích se soutěží? 

Jakub: Jsou tři druhy závodů. 
První je rapid, trvá deset minut, zde 
je scénář, kde je to spíše o rychlosti 
a po technické stránce to není až tak 
obtížné, tím nechci vůbec ale říct, že 
je to hračka. Dalším je standard, ten 
trvá dvacet minut a je daný scénář, 
který je nejobtížnější. Je tam jeden 
zraněný, ale po technické stránce 
je to závod velmi obtížný, není tam 
místo na žádné chyby. Posledním 
je komplex, trvá třicet minut, zde je 
určený scénář, kde jsou dva zranění 
a z toho jeden většinou bývá v kri-
tickém stavu.

S jakým očekáváním jste jeli 

do Chorvatska?

Pavla: Sama za sebe jsem ráda, že 
jsem se takového náročného závo-

du mohla účastnit, kluci v týmu mají 
ale samozřejmě soutěžního ducha… 
Umístili jsme se na úžasném šestém 
místě v celoevropské konkurenci tři-
ceti týmů.

Jakub: Určitě bychom si přáli co 
nejvíce úspěchů. Chtěli bychom se 
dostat na mistrovství světa, to by 
pro nás hodně znamenalo. Byl bych 
rád, kdyby se nám povedlo obhájit 
vítězství v Rakousku. 

Budete i v letních měsících tvr-

dě makat?

Pavla: O prázdninách nás čeká 
více tréninku ve vyprošťování, aby-

chom se dobře připravili. Do toho 
chodíme oba do práce, máme rodi-
ny a spousty jiných aktivit.

Musíte držet nějakou dietu, 

abyste se udrželi ve formě?

Pavla: Dietu extra držet nemusí-
me, musíme být ale v kondici. Kuba 

celou dobu pracuje s těžkým nářa-
dím. Například vyprošťovací nůžky, 
s nimiž pracuje, váží přibližně 25 
kilo. To samé váží rozpínací kleště 
a různé jiné nářadí. Nářadí často drží 
celou dobu nad hlavou a je při sou-
těži všelijak zkroucený, aby se tam 
dostal. Já se do auta musím k raně-
nému také nějak dostat, v autě jsem 
kolikrát v krkolomných pozicích, 
třeba i hlavou dolů a vydržet tak 
nějakou dobu. Proto je samozřejmě 
důležité držet si formu.

Co je pro vás na tréninku nebo 

i soutěži nejtěžší?

Pavla: Za mě, abych navázala s ra-
něným kontakt. Bojuji s angličtinou 
není to pro mě lehké. 

Kuba: Pro mne je nejtěžší vždy 
ten začátek, protože nevím, co si 
na nás v soutěži připravili a pak 
mám jen pár vteřin na to, abych si 
v hlavě poskládal postup a sladil ho 
s kolegy.

Jak fi nančně náročné je tyto 

soutěže absolvovat? 

Pavla: Všechno si hradíme sami 
– jenom startovné na soutěž nás 
vyjde na hodně peněz, dále cesta, 
ubytování… Kdyby se našel nějaký 
hodný sponzor, vůbec se zlobit ne-
budeme… (smích)

Na co se aktuálně připravujete, 

jaké máte plány?

Pavla: Čeká nás Rakousko 
a na mistrovství světa na Kanár-
ských ostrovech už je také poslaná 
přihláška... Možná účast na nějaké 
TFA. Samozřejmostí je účast na vý-
běhu svatohorských schodů v Pří-
brami. Do budoucna máme v hlavě 
i jeden závod v Petrovicích. Letos 
jsme uspořádali první ročník bene-
fi čního běhu, kdy jsme jeho výtě-
žek darovali na vzdělávací program 
Wampum pro děti v Petrovicích. 
Běh bychom chtěli pořádat pravidel-
ně a podpořit vždy někoho jiného.

Jana Motrincová

SEDLČANY Součástí Rosy 
je dlouhodobě také přátel-
ské fotbalové utkání mezi 
Klubem Velká Kobra a Vý-
běrem Sedlčan. Stejně jako 
v předchozích letech se 
v neděli 18. června hrálo 
na Tavernách, ale mnozí 
z účastníků mače si pa-
matovali, že dříve se tato 
utkání konala na starém 
hřišti v místě dnešních te-
nisových kurtů.

V neděli se hrálo 
na celé travnaté ploše Ta-

veren na dvakrát čtyřicet 
pět minut s tím, že fotbalis-
té na obou stranách moh-
li podle potřeby střídat, 
a navíc se mohli chodit 
i občerstvovat. A proto-
že panovalo teplé počasí, 
měli u postranních čar 
připravené kýble se stu-
denou vodou na ochlazo-
vání. Po poločase vedla 
Kobra 2:0 a o přestávce 
v táboře jejich soupeřů 
tak padla myšlenka, že by 
se také tentokrát mohla 

dostat ke slovu tzv. Csa-
plárova past. Tento bývalý 
hráč a pozdější trenér totiž 
kdysi popsal, že v mnoha 
případech tým, který vede 
2:0, zvolní, hraje na údrž-
bu a doplatí na to. A stalo 
se tak i tentokrát. Výběr 
po přestávce skutečně 
srovnal na 2:2, ale potom 
opět začal úřadovat Jaro-
slav Repetný mladší, který 
hraje za Tatran, a Kobra 
vyhrála 4:2. Na penalty ale 
poté zvítězil Výběr 11:6, 

a tak spokojené mohly být 
obě strany.

Ještě před výkopem 
vedoucí Velké Kobry při-
pomněl historii těchto fot-
balových zápasů na Rose. 
„První utkání se konalo 

v roce 1998 na starém hřiš-

ti a tenkrát to tam opravdu 

vypadalo jako na bojišti, 

protože tam byla ruina vy-

hořelé tribuny,“ zavzpo-
mínal Jaroslav Repetný 
starší. „Tehdy jsme nastupo-

vali jako husiti proti stokilo-

vým, kteří byli za křižáky.“ 
Před nedělním utká-

ním se držela minuta 
ticha za dva hráče, kte-
ří se taktéž na utkáních 
podíleli, Petra Kdolského 
a Milana Bartáka, kteří 
již bohužel odešli do fot-
balového nebe. Standovi 
Housovi, který letos slaví 
významné životní jubile-
um, hráči vytvořili špalír, 
a Standa vzápětí promě-
nil čestnou penaltu.

David Myslikovjan

Ve fotbalovém utkání na Rose zafungovala Csaplárova past

V závodě není místo na žádné chyby

Pavla Řeháková

Jakub Katič
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Z odpoledního zdřímnutí 

mě probralo z dálky cink-

nutí zvonku. Ignorovala 

jsem ho. Byla jsem pár dnů 

po operaci a tělo si říka-

lo ještě stále o odpočinek. 

„Do pytle, třeba na mě 

přišla kontrola,“ prolétlo 

mi v polospánku hlavou. 

A opravdu. U vchodu byly 

dvě ženy. Slušně oblečené 

ještě stály na schodech. Ote-

vřela jsem okno a nenapad-

lo mě nic chytřejšího, než 

na ně zavolat: „Dobrý den, 

jdete za mnou?“ „Ano, ano, 

jdeme za vámi, otevřete 

nám?“ „Samozřejmě, mo-

ment,“ odvětila jsem. 

„Dobrý den, dobrý den,“ 

štěbetaly obě mladé, hezky 

upravené a nalíčené dámy. 

Dokonce mi podaly i ruku. 

„Čekala jsem nepříjemnou 

kontrolu a tyhle jsou úplně 

v pohodě“, říkala jsem si 

v duchu. Příjemný dojem 

mě brzy přešel… Z kabelky 

vytáhly krabičku parfému, 

který jsem údajně vyhrá-

la. Nadechovala jsem se 

k otázce kde, ale ke slovu 

mě nepustily a akčně mi za-

čali stříkat vzorek na zdra-

vé zápěstí. Já, výřečná, 

ukecaná ženská jsem se 

nezmohla na slovo… „No, 

a když nám odpovíte, kde 

se vyrábí většina parfé-

mů, vyhrajete další dva.“ 

„Francie,“ hlesla jsem ne-

věřícně, do čeho jsem se 

to zase zamotala. „Výbor-

ně!“ Jedna úžasem málem 

omdlela a druhá mi skoro 

zatleskala. „Teď dostanete 

k prvnímu parfému ještě 

dva za výhodnou cenu. 

Normálně tyto tři parfémy 

(značka o které jsem v ži-

votě neslyšela, s vůní, kte-

rou se na pouti voní růže) 

stojí tři tisíce čtyři sta korun 

českých. Ale dnes, protože 

jste zodpověděla naši zá-

ludnou otázku, dostanete 

všechny tři za tisíc dvě stě 

korun českých! No není to 

skvělé?“ rvaly mi tři krabič-

ky do zdravé ruky. 

Konečně jsem se dostala 

ke slovu. „Nemám zájem.“ 

„Ale…“ „Žádný ale, na shle-

danou!“ Můj výraz je utvr-

dil, že tady kšeft fakt nebu-

de. Ještě jsem počkala, až 

vyjdou z baráku a nemohla 

jsem uvěřit. Já, která u tele-

vizních zpráv komentuju, 

jak může být někdo tak 

hloupý a pustit si šmejdy 

do domu, udělám to samé…

Kocour na mě valil oči 

z křesla. Asi se divil, že mlu-

vím sama pro sebe. Snad se 

mi to celé zdálo. Ale co ta 

navoněná ruka?

Jana Motrincová

V listopadu 2024 se usku-
teční v USA prezidentské 
volby a já s úžasem shledá-
vám, že se do nich nerýsují 
žádní jiní relevantní kan-
didáti než Donald Trump 
a Joe Biden. Sebestředný 
excentrik a starý pán. Není 
to o tom, že by nebylo, 
proč si jich vážit. Trump 
je úspěšný podnikatel 
a Biden velmi zkušený po-
litik. Nicméně, země jako 
Amerika by snad mohla 
za čtyři roky vyprodukovat 
více osobností, které by 
měly reálnou šanci uchá-
zet se o Bílý dům.

Zejména republikáni 
by se měli zamyslet. To 
oni mají představovat kon-
zervativní hodnoty. V éře 
Ronalda Reagana a Mar-
garet Thatcher si neumím 
představit jiný postoj vůči 
ruské agresi na Ukrajině, 
než naprosto nekompro-
misní a mohutnou podpo-
ru boje proti okupantům. 
Trump je však člověk, jenž 
věří, že všechno je jen ob-
chod. Dám ti kus Ukrajiny, 
co mi dáš ty? Takže velmi 
paradoxně mnoho republi-
kánských voličů dalo hlas 
Bidenovi, který má v zá-
sadních hodnotách víc jas-
no. Ovšem ne vždy – vzpo-

meňme na jeho nečekané 
nařízení stáhnout americ-
kou armádu doslova přes 
noc z Afghánistánu, které 
zaskočilo celý svět, ze 
všech nejvíc nejspíš ame-
rické generály.

Čím to je, že země 
s 330 miliony obyvatel má 
po čtyřech letech stejné 
kandidáty? Trumpovy es-
kapády s pornoherečkami 
bychom mu asi odpustili. 
Avšak rozdmýchávání kon-
spiračních teorií končící až 
útokem davu na Bílý dům, 
neuznání výsledků voleb, 
a tedy neuznání demo-
kratického systému, jakož 
i naprostý hodnotový cha-
os, to by měla být červená 
karta. Joe Biden má jistě 
svoje kvality, ale síly mu 
došly už v tomto voleb-
ním období, natož v tom 
dalším. Státní dluh USA 
se pod jeho vedením dra-
maticky zvyšuje, což pro 
tuto ekonomickou velmoc 
je nová a nezvyklá situace.

Potřebujeme silnou, 
zdravou a hodnotově uko-
tvenou Ameriku. Na naši 
bezpečnost, prosperitu 
a kulturu má totiž mnohem 
větší vliv, než si většina 
z nás uvědomuje.

Bohumil Vohanka

Tol ik  hodin uplynulo 
od slavnostní inaugurace 
prezidenta Petra Pavla. 
Podle mě se obtížně hle-
dá v jeho práci za dobu 
prvních sto dní v roli pre-
zidenta něco negativního, 
jak doma, tak v zahraničí. 
Konečně tam byl v rámci 
NATO dobře známý a re-
spektovaný. Takže jako 
obyčejný občan mám ra-
dost z jeho dosavadního 
jednání, vystupování i vše-
obecných názorů na naši 
současnost. Český prezi-
dent je ve světě respekto-
vaným politikem. 

Po prezidentově pro-
jevu ve Sněmovně jsem 
si řekl, že napoprvé tam 
žádné slovo do pranice ne-
padlo. A to přesto, že jako 
seriózní člověk už musí 
mít někdy toho cirkusu, 
co předvádí opozice, plné 
zuby. Ale dobře, jako pre-

zident má být nadstranický 
a na rozdíl od toho před-
chozího se o to snaží. 

To ale nevnímá ve svém 
komentáři v Babišově MF 
DNES Petr Kolář, který 
v projevu nalezl, jak uvá-
dí v titulku, Pavlův sníh 
v létě. Toto přirovnání spo-
jil s Pavlovým přáním, aby 
si ve Sněmovně koaliční 
a opoziční strany více na-
slouchaly, aby se poněkud 
více tolerovaly. Tak to po-
kládá komentátor za nato-
lik nemožné, jako ten sníh 
v létě. Že v demokracii je 
Sněmovna bojištěm pro bit-
ku myšlenek. Svatá pravda, 
bitva myšlenek. Ale v tom 
je právě jádro pudla. Tam 
totiž nejdou jedny myšlen-
ky proti jiným myšlenkám, 
ale návrhy a nápady, proti 
silným slovům, pomluvám, 
nadávkám. Či nápadům 
z dílny ANO, které se dají 

jednoduše vyčíslit dalším 
nárůstem státního dluhu 
ve výši přes 200 miliard.

Když další den následo-
valy ve Sněmovně interpe-
lace, neměl tentokrát pre-
miér Petr Fiala moc těžkou 
pozici. Dotazy se týkaly 
smlouvy o migraci, smlou-
vy o obraně s USA, i někte-
rých bodů úsporného ba-
líčku. A protože byl přímý 
přenos na ČT 24, opoziční 
poslanci měli připravené 
papíry a využívali minut-
ky před kamerou. Několik 
jich mělo v různém balení 
stejný dotaz, takže premiér 
už musel říci: „Kdybyste mě 

poslouchali, na to jsem již 

podrobně odpovídal“. 

Možná i něco takového 
myslel prezident při svém 
projevu. Kolářovo při-
rovnání k Pavlovu sněhu 
v létě tedy není povedené.

Vladimír Roškot

Velmi teplé počasí přilá-
ká na některé oblíbené 
místní silnice o víkendu 
hodně motorkářů se svý-

mi dvoustopými stroji. 
Tento kousek ovšem zů-
stane na svém stání v Ka-
mýku nad Vltavou...

K O M E N T Á Ř

Bláto nebo louže

F O T O G L O S A

G L O S A

Dva tisíce čtyři sta

F E J E T O N

Jak jsem si do baráku pustila…
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